
 

 

 
 
 
 

Jasná by chcela Svetový pohár organizovať každé tri roky 
 
(JASNÁ, 18. októbra 2023) -  Svetový pohár v Jasnej bude nielen možnosť 
ukázať svetu najlepšie lyžiarky, ale aj príležitosť predstaviť Slovensko 
v rôznych podobách. Aj o tom sme sa zhovárali s prezidentom Zväzu 
slovenského lyžovania (ZSL) MARTINOM PAŠKOM.  
 
Aký význam má pre nás organizácia Svetového pohára v Jasnej?  
„Pracovne, v rámci zväzu tomu hovoríme F1 v lyžovaní na Slovensku. 
Väčšie športové podujatie v roku 2024 na Slovensku nebude. Veľmi dobre 
sa to skĺbilo aj s tým januárovým termínom (20. – 21. 1.), čiže máme 
vytvorené predpoklady, aby to dopadlo tak, ako si všetci želáme.“ 
 
V čom je lepší januárový termín oproti marcovému, v ktorom sa 
v Jasnej pretekalo naposledy?  

„V januári je kvalita klimatických podmienok vždy špičková. Je pravá 
zima. V marci je už cítiť aj jar, vtedy musí byť úsilie enormné, aby bola 
zjazdovka pripravená stopercentne.“ 
 
Boli by ste radi, keby sa SP na Slovensko vracal pravidelne?  
„Vždy je to veľký boj, aby sme ho mohli organizovať. Máme za sebou 
kvantum rokovaní a strategických diskusií s Medzinárodnou lyžiarskou 
federáciou. Nie je náhoda, že sa nám termín podarilo posunúť na január. 
Máme snahu organizovať Svetový pohár pravidelne, ale nie každoročne. 
Chceli by sme ho mať každé tri roky. Robí sa to spôsobom, že sa 
dohodne viacero stredísk. Ďalším by bol Špindlerův Mlýn. Aj preto, že 
náš partner TMR je aktívny v Špindli aj u nás. Ešte potrebujeme tretieho 
do partie, aby sme zabezpečili FIS-u, že sa v tomto dátume budú  
tieto tri strediská striedať. Častejšie to v našom prípade nie je možné.  
My ako Slovensko máme na také veľké podujatie s takým 
veľkým rozpočtom ekonomicky každé tri roky.“ 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

 
 
 
Aké ťažké je zohnať partnerov na organizáciu takéhoto podujatia?  

„Poňali sme to tentoraz trochu inak. Doteraz bol našim partnerom 
INFRONT, veľká zahraničná spoločnosť, ktorá zabezpečovala 
medzinárodných partnerov. No vďaka tomu, čo sa podarilo v novom 
zväze, sme si teraz povedali, že ideme prezentovať slovenských 
partnerov. Slovenské firmy ako také. A musím povedať, že to malo veľmi 
pozitívnu odozvu. Aj keď to boli náročné rokovania. Po kovidových 
obdobiach nie sú firmy vo významných prebytkoch. No napriek tomu 
vnímajú nás a hlásia sa k lyžovaniu. Dnes môžem povedať, že podujatie 
ekonomicky zabezpečené máme. S potvrdenými partnermi ho dokážeme 
zorganizovať.“ 
 
Ako sa k tomu stavia štát?  
„To, čo sa odohralo na jar, nám veľmi skomplikovalo situáciu. Odborníci 
na príslušných ministerstvách však vnímajú význam outdoorového 
športu pre mládež. Majú záujem ukázať jej príklady, vzory, aby sa hýbali, 
pohybovali – je jedno, či je to lyžovanie – hlavne vytiahnuť ich od 
blikajúcich obrazoviek Aj ministerstvo školstva, aj ministerstvo dopravy, 
ktoré je zodpovedné za cestovný ruch, vníma, že možnosť pustiť živý 
prenos 150 miliónom divákov na svete je úžasná príležitosť 
odprezentovať Slovensko ako destináciu, ktorá má čo ponúknuť.“ 
 
Dá sa povedať, že podujatie bude globálne a širokospektrálne 
pôsobiť na celý región?  
„Určite áno a to sa snažíme vysvetliť aj štátu a štátnym orgánom. Že to 
nie je len súťaž, na ktorú by nám mohli prispieť. Snažíme sa štátu aj 
vyčísliť ekonomický prínos pre celý región a celú krajinu.“ 
 
S akým rozpočtom vlastne organizačný výbor operuje?  
„Na to, aby sme ho zorganizovali v parametroch, ktoré si žiada FIS, 
a aby sme odvďačili všetkým fanúšikom, ktorých dnes na Slovensku 
máme, tak počítame s rozpočtom 3,8 milióna eur.“ 
 
Darí sa nám ho napĺňať?  
„Síce s tým bojujeme, ale darí.“ 
 
 
 
 
 



 

 

 
 
 
 
Jasna would like to organize the World Cup every three years 
 
(Jasna, October 18, 2023) - The World Cup in Jasna is not only an 
opportunity to showcase the world's best female skiers but also a chance 
to present Slovakia in various ways. We discussed this with Martin 
Paška, the President of the Slovak Ski Association (ZSL). 
 
What is the significance of organizing the World Cup in Jasna for 
us? 

"From a professional perspective, within the association, we call it the F1 
in skiing in Slovakia. There won't be a bigger sporting event in Slovakia 
in 2024. It has aligned very well with the January date (January 20-21), 
so we have the prerequisites for it to turn out the way we all desire." 
 
What makes the January date better compared to the March date 
when Jasna last hosted the race? 
"In January, the quality of climatic conditions is always at its best. It's true 
winter. In March, you can already feel spring approaching, so the effort 
required to prepare the slope 100% is enormous." 
 
Would you like to see the World Cup returning to Slovakia 
regularly? 
"It's always a big challenge to organize it. We have had numerous 
negotiations and strategic discussions with the International Ski 
Federation. It's no coincidence that we managed to move the date to 
January. We aim to organize the World Cup regularly, but not annually. 
We would like to have it every three years. The process involves several 
resorts. The next in line is Špindlerův Mlýn, partly because our partner 
TMR is active in both Špindl and here. We still need a third resort to 
ensure that these three resorts will alternate in this date. More often than 
every three years may not be possible in our case. Slovakia 
economically prepares for such a major event every three years." 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

 
 
 
How difficult is it to find partners for organizing such an event? 

"We approached it differently this time. Previously, our partner was 
INFRONT, a large foreign company responsible for international 
partners. But thanks to what happened within the new association, we 
decided to present Slovak partners, i.e., Slovak companies. I must say it 
had a very positive response, even though negotiations were 
challenging. After the COVID-19 period, companies are not in significant 
surplus. Nevertheless, they are interested in us and are eager to be 
associated with skiing. Today, I can say that we have secured the event 
economically. With confirmed partners, we can organize it." 
 
How does the state view this? 
"What happened in the spring has complicated the situation for us. 
However, experts at the relevant ministries recognize the importance of 
outdoor sports for youth. They want to provide examples and role models 
to encourage them to be active and move, regardless of whether it's 
skiing. It's crucial to draw them away from flashing screens. Both the 
Ministry of Education and the Ministry of Transport, responsible for 
tourism, see the opportunity to broadcast the live event to 150 million 
viewers worldwide as an amazing opportunity to present Slovakia as a 
destination with much to offer." 
 
Can we say that the event will have a global and wide-ranging 
impact on the entire region? 
"Definitely, and we are trying to explain this to the state and state 
authorities. It's not just a competition where they might contribute to us. 
We aim to quantify the economic benefit for the entire region and the 
whole country." 
 
What budget is the organizing committee operating with? 
"To meet the parameters required by FIS and to show our appreciation to 
all the fans we have in Slovakia, we are budgeting 3.8 million euros." 
 
Are we successfully filling it? 
"Although we are fighting with it, we are succeeding." 
 
 
 
 


